



ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ချုပ်
လင်းသာကွာထော်
ကပ်သွားလေ

လုံခြုံရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များအားလုံးအား
ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်
သုံးစွဲရန် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် (လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့)

မူကေ ၂၇၆၀ ကိန်း၊ လာရင်ယိုမူကေ
လာအင်းဝိုင်း (၂၂)သုံး၊ ၂၀၂၁ ကိန်း။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များအား-

လိုက်နာရန် လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ် ၂၇၆၀ ကိန်း၊ လာရင်ယိုမူကေ-ယို မွှာဝေ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များအား ထူရှုခါးစူး လူးအွာ ခုံးမင်္ဂလာမူကေ လိုက်နာရန်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ် ထူရှုခါးစူးလူးအွာ ခုံးမင်္ဂလာလိုက်နာရန် လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ်- ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ချုပ် လင်းသာကွာထော်လိုက်နာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များအား ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ချုပ် ယူမူကေ ယင်း၊ ဖိလားယင်းသို့သွားတိုင် အင်းကုတ်အင်ယိုစူးလား ထိုင်ဆိုင်ကျေးသွားကို ဆုတံင်-ပုဂံတာ ရာဇနာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ် ထူရှုခါးစူးလူးအွာ ခုံးမင်္ဂလာယို အိုဝယ်ဝေ လိုက်နာဆိုင်ဆိုင်အိုင်ဆိုင်ဆိုင်ယိုက်လို့။ မွှာဟယိုလင်း ကေကပ်အိုင်ထော် လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များအား စီးသင့်မင်း-ဈာန်ယိုလားလိုင်မိုင်သီး မွှာအေးလို့။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ် ထူရှုခါးစူးလူးအွာ ခုံးမင်္ဂလာအိုင်ထော်-ယို မွှာလင်းချိုက်ကေဝေ ဟိုဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင် အိုင်မိုင်-စိုင်၊ ဟိုဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင် အိုင်ထော်-ယိုက်ယိုက်လေးထောယိုက်ကိုလို့။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင် မိုင်-စိုင်၊ ဆိုင်ယိုက်လား၊ ထူရှုခါးစူးလူးအိုင်ထော် ဟိုယူကေအဖွဲ့ချုပ် အင်းတင်ပွလင်းဝေ လိုက်နာဆိုင်ဆိုင်ကို အိုင်ထော်-လင်း ထိုင်ကေကပ်-မိုင်ဝေ ခိုင်စိုင်ကောင်းယိုက်ကိုလို့။

လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များကို ထိုင်ဆိုင်ယိုင်ထောင်လီဝေ အိုင်ထော်-တင်ဟိုင်းယိုင်ထော် ဖေဟ်လီသီးလို့ဖေ လို ဟာဝေလိုဟာ ဝေသိုင် ဝေယိုယိုင်ဝေ မိုင်ထိုင်ထိုင်၊ မိုင်ယူမိုင်ယိုင်ထိုင်အိုင်ထော် လိုက်နာရေးအဖွဲ့ချုပ် ခိုင်ထိုင်ထိုင်ဝေဝေလို့။

အသီးဆိုင်ယောတက်ကို ထိုင်ဟုလင်းကွယ်လှအီလှအိုင် ဖောဟ်လီသီးလှဖး လှဟုာဒေလှဟုာ၊ ဟိုင်းယုင့် လှစုဂ်
ဒေလှစုဂ် စေသိုဝ် မိုသေ့ယာဒူးမေံထာင်သာသိုဝ်၊ လှမွဲစး ဖောဟ်လီဟိုင်းယုင့် လှစုဂ်ဒေလှစုဂ်သီး ဒူးခံင်
တံင်ကံင်းစး ဆိုကးဆိုဟုယ် အေအိုစ်စိုဝ် ယု
သိုဝ်အိုဟုင်းလှ။

လှကိင်းလှစွင် ထိုင်ဆိုယာင်ဆာဒေ အိုစုဂ်ဆာ ဖောဟ်လီသီးလှကဆိင့်ကို ချိုဝ်ဒူးခံင်ထာင်ဖေဝေဆေဝ်လှ။
ထိုင်ဆိုယာင်ဆာ ဖောဟ်လီသီးလှဖးကိုဒုဝ် မိုဟုယုထာင်ဒူးခံင်ကံင်းသာ ဒေဖူဝဲါစုဂ်ထိုင်ဆာဒူးဆာဖမ်း
စ်စဝ် လှအိုသီးဝေဟိုင်းယုင့်လှခဝ် စူးလင်သာမိုင့် သုင်းအင်းသုင်အဝ်ထ သိုင်းသောဟ်ဝးသး ဆိုချိုဝ်ဆိုလး
သီးလှဖး ဟုယုထာင်ဆောတ်ဖေအင်းဝေလောတ်သာလှ။

လှကိင်းလှစွင် မိုဒူးခံင်ကံင်းလောတ်သာအိုဟုင်း မူးကီမူးသင့်ကိုသီး လှဲကျိုဝ်ထဝယ်ဝေလှ။ ကိုကင်ကင်ကို
ထိုင်ဟုလှခါနိးခွဲကို မိုဟုယုထာင်အိုဟုင်း ဖိုင်သုင်းဖိုင်သာကးဟုယ်ဝေအိုခေါဟ်ကျိုင် မိုဒူးခံင်ထာင်စးသာ
လှစွင်စွင်ကို စးဖေအိုခါ ယိက်ကိုဝ်ဆေဝ်လှ။ အိုခိုဝ်ကုလောတ်သာ ထိုင်ထိုင်ဖူဝဲါသီး ထိုင်ကုလှဆင့်ကို
အိုသီးသီး ဟုယုဆောတ်ကုထဝယ်ဝေ ဆိုအင်းဆိုအဝ်သီးလှဖးကို အင်းယိုင်အဝ်ယိုင်ဝေ မုက်မုက်လာလာလှ။
အင်းယိုင်အဝ်ယိုင် စေကိုသိုဝ်ကို ယိက်ဝေကိုသိုဝ်သင့် လှမွဲစး ယိက်ဝေ လှလှနိးသယ်ဉာ်လှ။ ထိုင်ဖူဝဲါ
စုဂ်ထိုင်သီး ထိုင်ကုလှက လင်ခါင့်ထုက်လှကီကို ပွ(ပိုင်)လင်သာဝေ ထူရူခါင်စးလူးအွာ အိုသောင်
ဆိုသုဂ်ဆိုကွယ်ကိုလှ။

ဆိုထူရူခါင်စးလူးအွာ အိုခဝ်ပိုယဝ်ကိုဒုဝ် ဆိုဒ်ခံင် လှဆိုဒ်ဒေလှဆိုဒ်၊ ဖောဟ်လီဟိုင်းယုင့်လှစုဂ် ဒေလှစုဂ်သီး
မွဲဆိုမာကကင်း အိုကကင်းအိုကွာ သကေံတလှမိုင်သီး ဟိုလဝ်သေ့ဆေဝ်လှ။ မွဲလဝ်ဝေ စးအိုကေံသာလှဖူး
ဆိုယုဆိုယုသိုင်သီးစးအိုကိုလှ။ ဖောဟ်လီလှဟုာဒေလှဟုာ လှမွဲစး ဖောဟ်လီဟိုင်းယုင့် လှစုဂ် ဒေလှစုဂ်
ထိုင်စးဆိုကးဆိုဟုယ် လှမိုင်မိုင်စ်စိုဝ် စေသိုဝ်မာစိုဝ်မာဆိုင်ဖေလောတ်သာ မိုကကင်းသိုဝ်၊ ထိုင်ဟုလင်းဒုာ
ခယ်ကင်စံင်းဟေဝ်ဟေဝ် အေဒူးခံင်ထာင်လောတ်သာသီးစ်စိုဝ် ဆိုဒ်ခံင်လှဆိုဒ်ဒေလှဆိုဒ်၊ ဟိုင်းယုင့်လှစုဂ်
ဒေလှစုဂ် မွဲဟုယုလင်ဒေဝ်ခံင်မဝ်မိုလှကို မွဲမာသေ့ယာ ဆိုမာကကင်းလှမိုင်ဆေဝ်လှ။ ထူရူခါင်စး
လူးအွာယိုင် မွဲဆိုယုဆိုယုဒေ ဆိုသေ့ယာကးသေ့လောတ်သာအိုဟုင်းလှ။

လှကိင်းလှစွင် ဒူးခံင်ကံင်းလောတ်သာ လင်ခါင့်ထုက်လှကီကို တာခေါဟ်ဆာခေါဟ်လေင်၊ လှမွဲစး
မောဝ်ဖာ၊ သုင်းကေသာယုာသီးကို စးလဝ်လင်အင်းသံင်းဆိုခါင်အေအိုအိုဝ် လဝ်လင်အင်းသံင်းဝေ ဖောဟ်လီ
သီးကိုလှ။ အိုဟိုင် မောဝ်ဖာ သုင်းကေသာယုာသီးကို ဟိုင်းယုင့်ဆာဖောဟ်လီသီးလှဖး စေသိုဝ်
ကင်ဆာဒေသာ မိုအိုမုက်ဆံင်းခါင့်သိုဝ်၊ စေသိုဝ်ယုက်မိုထဝ် မိုဖံင်သုာသုဝ်အိုဟုင်း ဆုတံင်ပုဂ်တာ ရာနော
ဖေလင်ဝေထာင်ဆေဝ်လှ။

ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကိုဝ်ဟုာဒေ -

ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ် ထူရူခါင်စးလူးအွာ စံးမင်္ဂလာ အိုခဝ်ပိုယဝ် ဒေ အိုသောဟ်အိုစင်ကို မွဲစးဆာဒူးဝေဒေ
ဆိုဒ်ခံင် လှဆိုဒ်သီး၊ ဟိုင်းယုင့်လှစုဂ်သီး ဆိုယုယုယုယုယုယုယု ဆိုအိုထင်းအိုလင်သုဝ်သီး အိုကကင်းအိုကွာ

သင်္ကေတလိုမိင်လို။ အိုချိုယိုဝ်စာ်စိုဝ် ဟိုဖှိုဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကို ညေဆိုအိုသာအိုမိင်မိင် ညေဆိုကးဆိုဟယ် အိုမိင်မိင်ကျိုက်ကို ထံင်ဟ့ဝေ ထိုခါနိန် ဟိုင်ဟိုင်လေလေဆေဝ်လှ်။ အိုယာင်လောတ်သာလားကင်္ဂသီး အိုချိုယိုဝ် ညေခီပညာဆိုထင်းထင်္ဂကျိုက်ကို ဆိုပြိုင့်ကို ကောင်ထင်္ဂသီးဆိုသာလှ်။ စင်စိုဝ် ဓးဆာင်္ဂညေဟိုဆိုပြိုင့်၊ ဆိုအိုဟောင်းအိုကျိုင်းသီးကို ခင်္ဂလယ်ကင်ကာလောတ်သာဟိုင် ယောင်ထောင်ခွါထောင် မာစိုဝ်မာဆိုင်လောတ် သာ ကဲထင်းဝေ့သီးဆေဝ်လှ်။

အိုချိုယိုဝ်ခင် ဆိုမွဲဝေ့ covid-19 ကပ်ဆိုဆာ့ ဓးဟ့ပိုဟာသာချိုအိုခေါတ်ကျိုက် မိုအိုကုံအိုကံင်း မိုသီးခံင်ကို လောတ်သာသီး ကးဟယ်ဝေ့ဆေဝ်လှ်။ လားကင်္ဂ အိုခါနိန်ခွါခါနိန်ညယ် ဟိုဖှိုဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကို လိုဟာညေ လိုဟာ သာယူးကင်းထင်းထာင်လောတ်သာ၊ ရာနောစိုဝ်ဖေလောတ်သာဟိုင် ဟိုဖှိုဆိုဒ်ဖောဟ်သီး အိုကျေ ဆိုပိုယောတ် ထိုဟောင်းခါနိန်ဟောင်းဖိင်ခေါတ်သီးကို ကုက်ကျေစိုဒ် ယူးယိုင်သွင်္ဂဟိုင် ကောင်လား ဆိုဖံင်ဟ့ လိုအိုဖှိုခင်္ဂကို ရာနောဖေဝေ့ဆေဝ်လှ်။

အိုချိုယိုဝ် မွဲဝေ့ covid-19 ကပ်ဆိုဆာ့ ဓးဟ့အင်းထင်းဝေ့အိုခေါတ်ကျိုက် ဆိုဓးဟ့ ဝေလိုကိုတိုင် အးထင်းဓးသိုဝ် ဖှိုဆိုဒ်ထူရူ ခါင်စူးလူးအွာ စုံးမင်္ဂလာအိုဘောင်ယိုဝ် ဝေဆိုသံင်္ဂလင်ထ covid-19 ကပ်ဆိုဆာ့ ပိုင်အိုအိုတိုင်သိုဝ်ကို မိုဓးလံင်ပျိုက်လှ်။ ဖှိုဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကိုလိုဟာညေ ကင်္ဂဆာညေသာ ယူးမုက်စိုယဝ် ဖိင်လားယင်သူ့သွာဟိုင် အင်းအိုဂ်အိုဝ်ယိုဝ်ဓးလား ထိုင်ဆိုင်ကျးသာ့ကို ရာနောဖေဝေ့မိင် ဆေဝ်လှ်။

ကေအေန်ယူ - ဖှိုဆိုဒ်ဖောဟ်အိုဖူခြိုင်
လင်သာကာထာ်